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Protokół Nr XLVIII/2018 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 25 lipca 2018 r. 

 

XLVIII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

25 lipca 2018 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy  

ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  

a zakończyły ok. godz. 1600. 

Przed przystąpieniem do porządku obrad uroczyście pożegnano odchodzącego na emeryturę 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Nowym Mieście Lubawskim z/s w Kurzętniku 

Ryszarda Kłosowskiego oraz powitano obejmującą stanowisko – Joannę Robaczewską.  

Ad. 1  

 Otwarcie XLVIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- Wójt Gminy Biskupiec Arkadiusz Dobek, 

- Wójt Gminy Grodziczno Tomasz Szczepański, 

- Były Dyrektor ZDP Ryszard Kłosowski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3), 

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska z Kuriera Iławskiego, Grzegorz 

Podkomorzy z Tygodnika Internetowego oraz Marcin Zalewski z Gazety Nowomiejskiej. 

Ad. 2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 12 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Ewa Dembek, Paweł Dreszler, Adam Głowacki, Romuald 

Koszewski oraz Agnieszka Stajszczak. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad była radna Barbara Grzywacz. 

Przewodniczący zapytał czy radna wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radna 

Grzywacz wyraziła zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali w materiach sesyjnych 

(załącznik nr 4). 

Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 12 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XLVIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Zapoznanie się z bieżącą sytuacją Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

Sp. z o.o. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

9. Przerwa. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu rozwoju pieczy 

zastępczej w powiecie nowomiejskim na lata 2018 – 2020. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w powiecie nowomiejskim na lata 

2018 -2022. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Specjalistycznego programu profilaktycznego w 

zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych w stosunku do dzieci w 

rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie w powiecie nowomiejskim na lata 2018 – 2022”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

roku 2018. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/207/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie przystąpienia do zadania 

inwestycyjnego „Termomodernizacja budynku Domu Dziecka w Pacółtowie”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego nr 113 w 

budynku administracyjno-biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem powierzchni reklamowej na elewacji 

budynku administracyjno – biurowego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście Lubawskim. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem części dachu budynku 

administracyjno-biurowego położonego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia prawa do nagrody jubileuszowej przez Starostę 

Nowomiejskiego. 

21. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

22. Sprawy różne. 

23. Zakończenie obrad XLVIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Powiatu  

Przewodniczący poinformował, że Sekretarzem obrad XLVII Sesji Rady Powiatu była radna Ewa 

Dembek. Radna jest dziś nieobecna, ale złożyła stosowne oświadczenie (załącznik nr 5).  

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLVII/2018. „Za” 

głosowało 12 radnych. 
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Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 15 czerwca 

do 18 lipca 2018 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 14, 21 czerwca oraz 5 lipca 

2018 r. (załącznik nr 6) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 21.06 – spotkanie w Bibliotece Publicznej – prezentacja nowego tomiku wierszy Mirosława 

Litki; 

- 22.06 – uroczystości zakończenia roku szkolnego w szkołach ponadgimnazjalnych; 

- 25.06 – spotkanie z Prezesem Zaborskiego Towarzystwa Naukowego; 

- 27.06 – podpisanie aktu notarialnego; 

- 28.06 – posiedzenie Powiatowej Rady Rynku Pracy; 

- 01.07 – oficjalne powitanie w powiecie Biskupa Toruńskiego Wiesława Śmigla; 

- 04.07 – spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie obchodów roku kopernikowskiego; 

uroczysty odbiór drogi po remoncie na odcinku Tereszewo - Szafarnia,  

- 09.07 – posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia; 

- 17.07 – spotkanie z okazji zakończenia półkolonii w Jamielniku; 

- 22.07 – powitanie uczestników obozu Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych w Hartowcu 

(młodzież z Polski i Niemiec). 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radny Zbigniew Ziejewski powiedział, że nie było go na ostatniej sesji, ale z prasy dowiedział 

się o przebiegu wizyty Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich. Jest tym bardzo rozczarowany. 

Do interwencji na drodze wojewódzkiej nr 538 /chodzi o odcinek od Wawrowic do Biskupca/ 

coraz częściej wyjeżdża policja. Mieszkańcy mają już dosyć dziur na drodze, przebitych opon, 

uszkodzonych karoserii i felg. Radny Ziejewski zaproponował, aby Komisja Bezpieczeństwa 

wykonała dokumentację fotograficzną wszystkich ubytków i wysłała Kierownikowi RDW. 

Niech weźmie na swoje sumienie wszystkie wypadki drogowe, które mają tam miejsce. Zakręty 

na tej drodze wyglądają tragicznie. Jak długo można mówić, że droga będzie w planach do 2020 

r. Już na początku tej kadencji były plany, że droga zostanie wyremontowana. Kadencja się 
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kończy, a nie ma nawet kilometra zrobionej drogi. W tej chwili nie prosimy już o remont drogi, 

ale załatanie dziur. Chodzi o bezpieczeństwo na drodze. Ustawienie znaków drogowych  

i mówienie, że na określonym odcinku są dziury, to nieporozumienie. Radny powiedział, że 

wielu mieszkańców zwraca się z prośbą do radnych powiatowych, aby podjąć stanowcze 

działania w tym kierunku. Powtórzył, że nie chodzi o remont drogi, tylko załatanie dziur. Droga 

była remontowana w tej kadencji, było robione pobocze. Obowiązuje przecież gwarancja na 

wykonane roboty i jest jakaś odpowiedzialność inwestora. Odcinek bliżej Wawrowic był 

robiony odpadem asfaltowym i te pobocza zostały utwardzone. Tam gdzie wykonano to 

piaskiem - od przekazu kolejowego w Bielicach, nie ma po remoncie śladu, zostały tylko 

większe dziury. Radny dodał, że nie wyobraża sobie, że droga zostanie w takim stanie aż do 

2020 r. Dlatego bezwzględnie potrzebne jest spotkanie Komisji Bezpieczeństwa z Dyrektorem 

RDW. Radny dodał, że sam w krótkim okresie czasu dwa razy złapał pobocze i stracił oponę. 

Duże ciężarówki nie ryzykują, jadą środkiem jezdni, a wtedy auto osobowe jadące  

z naprzeciwka, musi zjechać i łapie pobocze.    

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8  

Zapoznanie się z bieżącą sytuacją Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście 

Lubawskim Sp. z o.o. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

Przewodniczący poinformował, że Dyrektor Szpitala Powiatowego przedłożył sprawozdanie na 

piśmie (załącznik nr 7). Poprosił o zabranie głosu Dyrektora Szpitala. 

P. Kurowski poinformował, że sytuacja finansowa szpitala jest trudna. Strata za 5 miesięcy 

wynosi 793 tys. zł. Główną przyczyną tego była konieczność zorganizowania zgodnie  

z obowiązującymi standardami pracy poszczególnych oddziałów – chodzi o personel lekarski  

i pielęgniarski. Niezbędne były nakłady finansowe, aby zachęcić lekarzy do przyjścia do pracy 

w nowomiejskiej lecznicy. Do tego dochodzi presja związana ze wzrostem cen. Dla przykładu – 

kontrakty na energię elektryczną na przyszły rok wzrastają o 25%. Na obecną chwilę praca 

oddziałów i pozostałych komórek organizacyjnych jest zabezpieczona. To, co było głównym 

problemem czyli zapewnienie obsady nocnej i świątecznej pomocy lekarskiej i pomocy 

doraźnej, na razie jest zabezpieczone; udaje się spinać grafiki. Niestety, szpital często 

odwiedzają kontrole i to nasyłane przez sąsiedni szpital w Iławie, który informuje NFZ  

o rzekomych nieprawidłowościach w naszym szpitalu. P. Kurowski poinformował, że wystąpi  

o zwołanie w najbliższym czasie Rady Nadzorczej w związku z zaistniałą sytuacją. Jeżeli chodzi 
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o możliwości dokonania oszczędności, wszystko jest już mocno „zasznurowane”.  Jedyne co 

można byłoby zrobić, to zmienić angaże pielęgniarek i lekarzy, a wiadomo z czym to się wiąże. 

Mogłoby to zakłócić pracę poszczególnych komórek organizacyjnych. P. Kurowski 

poinformował, że jego zabiegi, aby ryczałt na 2018 był taki sam jak na rok 2017 (wystąpienia do 

NFZ, Wojewody, Ministra Zdrowia, parlamentarzystów) nie przyniosły rezultatu. Co miesiąc 

szpital ma o 100 tys. zł mniejszy ryczałt. Gdyby te brakujące 500 tys. zł. odjąć od straty  

w wysokości 793 tys. zł, to byłaby on znacznie mniejsza. Dyrektor z przykrością stwierdził, że 

nie ma instytucji, która starałaby się rozwiązać problemy szpitali. P. Kurowski stwierdził, że już 

w marcu informował Radę jaka może być sytuacja, został za to skrytykowany, że nie ma w sobie 

optymizmu. Fakt, że nie tylko nasz szpital ma problemy, nie jest żadnym pocieszeniem, bo nas 

interesuje głównie nasz szpital. Poinformował, że Ogólnopolski Związek Pracodawców Szpitali 

Powiatowych wydał oświadczenie, w którym wnioskuje o podjęcie działań związanych ze 

wzrostem finansowania świadczeń medycznych. W przypadku braku podjęcia rozmów przez 

Ministerstwo Zdrowia i realizacji oczekiwań, Związek wezwie do niepodpisywania warunków 

finansowych na II półrocze 2018 r. i tym samym – niepodpisywania umów.  P. Kurowski 

powiedział, że generalnie szpitale powiatowe są odstawione na bok. Realizują one 60% usług 

medycznych, a dostają 40% środków finansowych. W 2009 r. Szpital w Nowym Mieście miał 

kontrakt w wysokości 19 200 tys. zł, obecnie ma na poziomie 22,5 – 23 mln zł, co oznacza 

wzrost o 15-18%. W tym samym czasie nakłady na lecznictwo szpitalne wzrosły o ponad 40%. 

Dyrektor zapytał – gdzie są te pieniądze. Gdyby szpital miał otrzymać pieniądze adekwatne do 

tego wzrostu, to kontrakt powinien wynosić 27 – 28 mln zł, przy niezmienionej ilości i rodzaju 

usług. Wszystkie umowy są realizowanie zgodnie z przepisami o zamówieniach publicznych. 

Jednym sposobem na zaradzenie trudnej sytuacji, jest likwidacja lub ograniczenie działalności 

deficytowych komórek organizacyjnych szpitala. Jest to jedyne rozwiązanie, jeżeli ze strony 

płatnika nie będzie żadnego odzewu. Jak na razie płatnik czyli NFZ podchodzi do tego tak, że 

płaci tylko tyle, ile się należy zgodnie z umową, a z resztą trzeba sobie radzić samemu. Dyrektor 

Kurowski poinformował, że poprosił o zwołanie w trybie pilnym Rady Nadzorczej Szpitala  

w celu określenia dalszego postępowania Zarządu spółki w tak trudnej sytuacji. 

Przewodniczący podziękował za wyjaśnienia. Poprosił radnych o zadawanie pytań. 

Radny Ziejewski zapytał czy obcięcie kontraktu dotyczy tylko I półrocza czy całego roku. 

P. Kurowski odpowiedział, że obcięcie kontraktu ma skutki długofalowe. Ustawa jest tak 

skonstruowana, że obcina się kontrakt o taką ilość jaka nie została wykonana, a jeśli są 

nadwykonania, to nic się za to nie dostaje, tylko w następnym okresie rozliczeniowym dostaje 
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się o 15 - 20% wypracowanej zwyżki kontraktu. Co prawda w rozmowie telefonicznej Dyrektor 

olsztyńskiego Oddziału NFZ p. Zakrzewski powiedział, że jeżeli po zakończeniu remontu, ilość 

usług wróci do stanu z okresu przed remontem, to można rozmawiać o przywróceniu 

poprzedniego ryczałtu. Jednak nie ma tego na piśmie, trudno powiedzieć czy faktycznie tak 

będzie. Dyrektor dodał, że nie chodzi o wzrost cen jednostkowych za usługi. Tak się stanie tylko 

w przypadku kiedy faktycznie będą wypracowane usługi. Dodał, że to niższe wykonanie w IV 

kwartale 2017 r. wynikało z zawirowań kadrowych, a przede wszystkim tego, że 

przygotowywano się do remontu Oddziału Chirurgicznego. Podjęto ogromne starania, aby 

utrzymać ciągłość działania wszystkich czterech oddziałów, ponieważ ustawa przewiduje także, 

że jeżeli jakiś oddział nie działa dłużej jak 6 miesięcy, to kontrakt przestaje istnieć. P. Kurowski 

poinformował, że kontrakt na I półrocze zrealizowano w wysokości 103%, przy czym dotyczy 

to wielkości ustalonej na I półrocze. Jeżeli porównać to do wielkości ustalonej na IV kwartał 

2017 r., to stanowi to 94%, czyli wykonanie jest lepsze niż w IV kwartale. 

Radny Ziejewski zapytał czy w ustawie jest zapis, że niewykonanie w I kwartale skutkuje 

całoroczną obniżką kontraktu. 

P. Kurowski wyjaśnił, że skutkuje w następnym okresie rozliczeniowym czyli w I półroczu.  

Z kolei wynik I półrocza będzie skutkować w II półroczu.  

Radny Ziejewski zapytał czy jest szansa, że kontrakt na II półrocze wróci do poprzedniego 

poziomu. 

P. Kurowski odpowiedział, że nie, jedynie w rozmowie telefonicznej z Dyrektorem 

Zakrzewskim usłyszał, że po zakończeniu remontu i wzroście ilości świadczonych usług, jest 

szansa na przywrócenie kontraktu w wysokości z IV kwartału 2017 r. Jednak z ustawy to nie 

wynika. Z ustawy wynika, że te 10% szpital będzie odrabiać pięcioma kolejnymi okresami 

rozliczeniowymi czyli przez 2,5 – 3 lata.  

Radny Ziejewski zapytał czy NFZ zapłacił za jakieś nadlimity w 2017 r. 

P. Kurowski odpowiedział, że zapłacono ok. 70%. Z 250 tys. zł, zapłacono ok. 160 tys. zł. 

Dodał, że NFZ przez 10 lat, nie płacąc w 100% za nadwykonania, „zabrał” szpitalowi ok. 1,5 

mln zł.  

Przewodniczący Rady powiedział, że ze sprawozdania wynika, że pewne oddziały mają dużo 

więcej wykonanych usług w tym roku niż w ubiegłym, a niektóre mają mniej np. Oddział 

Ginekologiczno – położniczo – noworodkowy. 

P. Kurowski odpowiedział, że istotnie ten Oddział ma mniej wykonanych usług. Jedną  

z przyczyn były zmiany kadrowe. Inną przyczyną jest spadek urodzeń (w 2017 r. było 590 
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porodów, w 2018 r. – szacuje się, że będzie ok. 480) W tej chwili na Oddziale pracuje dobry 

zespół, ale koszty są wyższe (na oddziale pracują lekarze z Bydgoszczy, Braniewa). Ogólnie  - 

na rynku jest niedostatek lekarzy ginekologów. Utrzymanie kadry na oddziale wymagało 

zwiększonych nakładów finansowych. 

Radny Ziejewski stwierdził, że strata w wysokości 793 tys. zł jest praktycznie na granicy 

płynności szpitala. Rada Powiatu w sierpniu ma przerwę urlopową. Radny zapytał jak Dyrektor 

widzi rozwiązanie problemu finansowego przez okres 2 miesięcy. 

P. Kurowski powiedział, że na chwilę obecną zobowiązania wymagalne wynoszą 57 tys. zł. 

Realizowane są zobowiązania płacowe. Dodał, że musi wspólnie z Radą Nadzorczą wypracować 

stanowisko co robić dalej. Jak już wcześniej wspomniał, jedynym możliwym rozwiązaniem jest 

redukcja komórek organizacyjnych nieprzynoszących dochodu. Jednak nie jest to dobre 

rozwiązanie, bo obecna struktura typowa dla szpitala powiatowego tj. istnienie czterech 

oddziałów, jest optymalna. 

Radny Ziejewski powiedział, że Dyrektor poinformował, że istnieje szansa na zwiększenie 

kontraktu. 

P. Kurowski odparł, że należy to traktować jako informację nieoficjalną. 

Radny Ziejewski stwierdził, że to jest zadanie dla p. Starosty, żeby podjął działania w tym 

kierunku. 

P. Kurowski powiedział, że z uwagi na remont, Oddział Dziecięcy został przeniesiony do innego 

budynku i nie wykonuje swoich usług w pełnym zakresie. Część jednostek chorobowych trzeba 

odsyłać do sąsiednich szpitali. 

Radny Ziejewski zapytał na kiedy jest przewidziane zakończenie remontu. 

 P. Kurowski odpowiedział, że na listopad br. 

Starosta powiedział, że kiedy zaczęto mówić o mapowaniu czy też sieci szpitali, on mówił  

o tym, że nie ma zagrożenia, żeby nasz szpital powiatowy się w niej nie znalazł. Gdyby go 

miało nie być, byłoby to politycznie nie do przyjęcia. Pozostaje kwestia jego utrzymania. Jeżeli 

teraz rozmawia się z parlamentarzystami jest jedna odpowiedź – jest właściciel, musi sobie 

radzić. Nie ma woli, żeby szpitale utrzymywać i finansować na odpowiednim poziomie. Podczas 

gdy chodzi tylko o rzetelne finansowanie, aby szpitale mogły spełniać swoją rolę. Kto podejmie 

decyzję o likwidacji oddziału – np. ginekologii. Starosta powiedział, że jest tak, że jak jesteśmy 

zdrowi, to na sesjach ważne są drogi, a jak zachorujemy, to każdy by chciał być leczony  

w szpitalu w Nowym Mieście. Trzeba dokonywać trudnych decyzji, także inwestycyjnych. 

Jeżeli jednak mieszkańcy chcą mieć w mieście szpital, to nikt nie podejmie decyzji i ryzyka 
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zamknięcia jakiegoś oddziału. Starosta stwierdził, że są lepsze i gorsze dni. Teraz są te gorsze. 

Pozostałe szpitale w podobnej strukturze, też borykają się z problemami. Do tego dochodzi brak 

kadry. Nie udało się znaleźć paru lekarzy, żeby móc przystąpić do konkursu, który ogłosił 

Burmistrz Lubawy na świadczenie usług medycznych. Na prowincję nikt nie chce przyjść,  

a jeśli już, to za duże pieniądze. Jeżeli nie ma kto leczyć, istnieje ryzyko zamknięcia oddziału.     

P. Kurowski powiedział, że dotyczy to nie tylko lekarzy, ale i pielęgniarek. 

Starosta powiedział, że stawki godzinowe w dużych miastach są niższe niż w szpitalach 

powiatowych. Związek Powiatów Polskich wystosował wiele apeli, na które nie ma żadnego 

odzewu. Na takie ważne sprawy jak leczenie czy kształcenie, nie przeznacza się 

wystarczających nakładów finansowych. Jasne, że jest właściciel, który pewne problemy musi 

rozwiązywać. Pytanie – czy chcieliśmy nim być. Nie. Podobnie było z oświatą kiedy 

przechodziła pod gminy. Przez pierwsze dwa lata było dobrze, ale to się szybko skończyło. Czy 

gminy mają w swoich budżetach środki na inwestycje w gminie? Nie mają. 

Wójt Gminy Biskupiec Arkadiusz Dobek powiedział, że nie ma pieniędzy nawet na utrzymanie.  

Starosta stwierdził, że szybkość pewnych działań jest powalająca. Przypomnijmy sobie budowę 

hali sportowej przy ZSZ w Kurzętniku. Był projekt, ale kwota 6 mln zł przekraczała możliwości 

finansowe powiatu. Wybudowano halę za 3,2 mln zł, ale kosztem okrojenia 3 sal lekcyjnych  

z zapleczami. Teraz Dyrektor szkoły mówi o braku pomieszczeń. Gdyby w chwili planowania 

budowy hali było wiadomo, że wejdzie reforma oświaty, która zlikwiduje gimnazja, przywróci 

4-letnie licea i technika, tej hali by nie było, bo trzeba by myśleć o dodatkowych salach 

lekcyjnych. Samorządy tworzą plany inwestycyjne, finansowe, a potem są zaskakiwane takimi 

decyzjami. Dodał, że ma poczucie odpowiedzialności „tu i teraz”. Z całą odpowiedzialnością 

bierze to na siebie i na pewno nie zostawi następcy bałaganu. Zostawi czystą i klarowną 

sytuację.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 9   

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obrad obecnych jest 12 radnych. 
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Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Anna Marchlewska – Barczewska, Jacek Drozdowski, Alina Banaszewska, 

przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy, Aleksandra Malinowska i Marcin Zalewski, 

protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/349/2018 (załącznik nr 

8) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu  

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. Przystąpiono 

do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/350/2018 (załącznik nr 9) podjęto 

jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu rozwoju pieczy 

zastępczej w powiecie nowomiejskim na lata 2018 – 2020  

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/351/2018 (załącznik nr 

10) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w powiecie nowomiejskim 

na lata 2018 -2022 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/352/2018 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Specjalistycznego programu 

profilaktycznego w zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod 

wychowawczych w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie w 

powiecie nowomiejskim na lata 2018 – 2022” 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/353/2018 (załącznik nr 

12) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian do planu finansowego zadań powiatu 

realizowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w roku 2018 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/354/2018 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie. 

P. Marchlewska – Barczewska wyszła z sali obrad. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII/207/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie przystąpienia do zadania 

inwestycyjnego „Termomodernizacja budynku Domu Dziecka w Pacółtowie” 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/355/2018 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego nr 

113 w budynku administracyjno-biurowym przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  
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Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/356/2018 (załącznik nr 

15) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie oddania w najem powierzchni reklamowej na elewacji 

budynku administracyjno – biurowego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim  

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/357/2018 (załącznik nr 

16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem części dachu budynku 

administracyjno-biurowego położonego przy ul. Grunwaldzkiej 3 w Nowym Mieście 

Lubawskim 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/358/2018 (załącznik nr 

17) podjęto jednogłośnie. 

P. Banaszewska wyszła z sali obrad. 

Ad. 20 

 Podjęcie uchwały w sprawie nabycia prawa do nagrody jubileuszowej przez 

Starostę Nowomiejskiego. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLVIII/359/2018 (załącznik nr 

18) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 21 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Radny Ziejewski doprecyzował, że oczekuje zorganizowania ponownego spotkania  

z Kierownikiem RDW. Niekoniecznie na sesji Rady Powiatu. Spotkanie powinno się odbyć  

z udziałem Komendanta Powiatowego Policji, który przedstawi statystyki dotyczące wypadków 

oraz Komisji Bezpieczeństwa, która przedstawi dokumentację fotograficzną. Wystąpienie szefa 
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RDW na poprzedniej sesji było lakoniczne. To było zbycie. Radny zapytał co zostało z planów 

na początku kadencji. 

Starosta powiedział, że w tym przypadku najbardziej pokrzywdzone są gminy. Rok 

przygotowywały się do wspólnych inwestycji, zabezpieczyły środki finansowe. Opóźnienie jest 

ogromne, nie ma co oczekiwać, że w tym wiele się wydarzy, bo z pozytywnym skutkiem odbyły 

się tylko dwa przetargi. 

Radny Ziejewski stwierdził, że chodnik w Podlasku miał być robiony przy okazji remontu mostu. 

Most oddano do użytku dwa lata temu, a chodnika nadal nie ma.  

Starosta powiedział, że w maju był wspólnie z Dyrektorem Kłosowskim na spotkaniu  

z Dyrektorem ZDW Królikowskim. Były jakieś optymistyczne informacje, ale dopiero na sesji p. 

Adamiak przedstawił co z tych zapowiedzi wyszło; ile odbyło się przetargów, do których nie 

zgłosiła się żadna firma, mimo, że przedsięwzięcia okazały się dużo droższe niż wstępnie 

zakładano.  

Wicestarosta nawiązała do tematu poruszonego na wspólnym posiedzeniu komisji stałych przed 

sesją, dotyczącego stypendiów dla uczniów. Poinformowała, że w naszym regulaminie zapisano, 

że stypendia otrzymają uczniowie uczęszczający do naszych szkół bez względu na to gdzie 

mieszkają tzn. nawet uczeń z Brodnicy uczęszczający do ZSZ w Kurzętniku ma szansę na 

stypendium. Z kolei w powiecie iławskim w regulaminie ustalono, że stypendia otrzymają 

uczniowie zamieszkujący wyłącznie na terenie powiatu iławskiego.    

Starosta powiedział, że jeżeli byłoby to prawnie dopuszczalne, to Rada Powiatu Iławskiego  

mogłaby ustalić takie zasady. Inną kwestią jest gradacja uczniów – „nie mieszkasz w naszym 

powiecie, to nie dostaniesz stypendium”. Czy to jest etyczne? Nie. 

Radny Ziejewski zaproponował, aby „Kurier Iławski” wystąpił do Starosty Iławskiego  

z zapytaniem dlaczego tak wybiórczo potraktowano uczniów. To jest dyskryminacja uczniów. 

Ad. 22 

Sprawy różne 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Radny Ziejewski wrócił do tematu szpitala. Powiedział, że chciałby, aby p. Starosta w trybie 

pilnym zwołał spotkanie robocze w sprawie szpitala. W spotkaniu powinna uczestniczyć  

p. Skarbnik, ordynatorzy, Dyrektor Zakrzewskiego z NFZ. Jeżeli będzie taka potrzeba, to także  

Rada Powiatu. Należy przedstawić realia finansowe. Nie można przewidzieć czy Dyrektor 

Zakrzewski przywróci stary kontrakt, ale nie można czekać do września, tylko podjąć działania tu 

i teraz. Może należy włączyć do zespołu Komisję zajmującą się merytorycznie sprawami służby 
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zdrowia. Sytuacja finansowa szpitala wymaga podjęcia działań. Zarząd jako właściciel to jeden 

organ, Rada Nadzorcza drugi, Dyrektor też ma swoje przemyślenia, ale przede wszystkim na 

spotkaniu musi być obecny Dyrektor Zakrzewski. Szpital jest remontowany, należy zrobić 

wszystko, aby nadal  funkcjonował. Powiat robi co może, realizuje projekt remontu chirurgii, a ze 

strony decydentów nie ma żadnej pomocy. Gdyby kontrakt nie był obcięty, szpital prawie by się 

finansował. Niech społeczeństwo usłyszy, że to nie jest wina Rady czy Starosty, tylko 

finansowania szpitala.  

Starosta powiedział, że już dziś odbyło się dwugodzinne spotkanie w gronie: Starosta, 

Wicestarosta, Skarbnik, Dyrektor Szpitala. Przeanalizowano dokładnie dane finansowe.  

Radny Ziejewski zapytał co z zaproszeniem Dyrektora Zakrzewskiego. We własnym gronie nie 

uda się rozwiązać tego problemu. 

Starosta odparł, że nie twierdzi, iż we własnym gronie uda się to załatwić, tylko że już dziś 

rozpoczął działania. 

Radny Ziejewski powiedział, że musi być kontynuacja tych działań. 

Ad. 23 

Zakończenie obrad XLVIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XLVIII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu. 

     

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 


